
RADA GM3NY i 
CEWICE ) 

Protokół Nr XXXV/2018 
z sesji Rady Gminy Cewice 
w dniu 25 września 2018 r. 

Obecni na sesji; 
- radni wg listy obecności, 
- sołtysi wg listy obecności, 
- zaproszeni goście wg listy obecności, 
- Wójt Gminy, 
- Sekretarz Gminy, 
- Skarbnik Gminy, 
- radca prawny, 
- protokolant, 
- publiczność. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Krzysztof Decyk dokonał 
otwarcia XXXV sesji Rady Gminy Cewice i stwierdził prawomocność obrad, 
ponieważ obecnych było 15 radnych. 

Ad. 2 
Obrady sesji opuściła Radna Pani Marzena Reclaf. 
Stan Radnych 14 obecnych. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad, który przedstawiał 
się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady Gminy Cewice w dniu 

30.08.2018 r. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
2019 rok, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
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b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju , 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały 

6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej 
na obszarze gminy w 2019 roku, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Budżetu i Rozwoju, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy 
Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinie Komisji stałych Rady Gminy, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy, 

a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy dzierżawy, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
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d) dyskusja, 
e) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy Cewice, 
a) przedstawienie projektu uchwały, 
b) wyjaśnienia Wójta Gminy, 
c) opinia Komisji Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji, 
d) opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 
e) dyskusja, 
f) podjęcie uchwały. 

12. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy i informacje Wójta 
Gminy. 

13. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy: 
a) przedstawienie wniosków komisji stałych, 
b) pozostałe informacje. 

13. Interpelacje i zapytania, zgłaszane postulaty i oświadczenia radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 
15. Zapytania i oświadczenia sołtysów i przewodniczących zarządów 

jednostek pomocniczych. 
16. Zamknięcie obrad sesji. 

Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zapytał, czy ktoś chciałby zgłosić uwagi 
do przedstawionego porządku obrad? 
Radni uwag nie zgłosili, więc przystąpiono do głosowania. 
Za przyjęciem porządku obrad XXXV sesji Rady Gminy Cewice radni 
głosowali jednogłośnie - (14-za). 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z XXXIV sesji 
sporządzono w terminie zgodnym ze Statutem Gminy Cewice, a także godzinę 
przed sesją był wyłożony do wglądu w sali obrad, w celu zapoznania 
się i wniesienia uwag. Ponadto poinformował, że projekt protokołu został 
przesłany wszystkim Radnym drogą elektroniczną. Następnie Przewodniczący 
poinformował, że do protokołu zostały wniesione uwagi przez Pana 
W. Dolińskiego i przez Pana A. Długiego. Następnie Pan Przewodniczący 
poinformował, iż uwagi do protokołu zostały przekazane Radnym Rady Gminy 
Cewice drogą e-mail w wersji do zapoznania się. 

Pan Radny Andrzej Długi poinformował, że nie zapoznał się z uwagami do 
protokołu z sesji XXXIV Rady Gminy Cewice gdyż ich nie otrzymał. 
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Następnie Pan Radny Andrzej Długi zadał kilka pytań do pracownika ds. 
obsługi Rady Gminy: 

1. Czy protokół z sesji jest pisany z nagrania? 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy poinformował, że protokół jest pisany 
na podstawie nagrania z sesji. 

2. Po napisaniu protokołu komu daje Pani go do przeglądu? 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy poinformował, że po napisaniu 
protokołu jest wysyłany pocztą elektroniczną wszystkim Radnym Rady 
Gminy Cewice. 

3. W przypadku, gdy w protokole brakuje wypowiedzi radnego, kto za to 
ponosi odpowiedzialność? 
Pracownik ds. obsługi Rady Gminy poinformował, że za treść protokołu 
odpowiada protokolant. Gdy brakuje czyjeś wypowiedzi Radni zgłaszają 
uwagi telefonicznie, które są uwzględniane w protokole. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w przypadku gdy Radny chce aby jego 
wypowiedzi były zapisanie szczegółowo tak „słowo w słowo" to trzeba o tym 
poinformować. Jednocześnie Pan Przewodniczący poinformował, że gdyby 
każdą polemikę cytowano „słowo w słowo" to protokół zawierałby dużo stron. 

Pan Radny Andrzej Długi poinformował, że w protokole nie musi być 
szczegółowo zawarta teść z posiedzenia, ale z każdej wypowiedzi powinna być 
zawarta chociaż ogólna informacja. 

Pan Przewodniczący poinformował, że odczyta uwagi do protokołu i zapytał 
Pana Wiesława Dolińskiego czy Pan Radny zapoznał się z uwagami do 
protokołu i czy ma jeszcze jakieś uwagi. 

Pan Radny Wiesław Doliński poinformował, że z uwagami do protokołu 
zapoznał się ale brakuje w nich jeszcze wypowiedzi Pana Wójta i Pana 
Przewodniczącego. 

Pan Radny Andrzej Długi poinformował, aby uwag do protokołu nie 
odczytywać. 
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Pan Przewodniczący poinformował, że uwagi powinno się odczytać skoro je 
zgłoszono. Pan Przewodniczący zapytał Pana Radnego W. Dolińskiego czy 
uwagi z którymi się zapoznał mogą być dołączone do protokołu. 

Pan Radny W. Doliński poinformował, że uwagi mogą być wpisane do 
protokołu ale jednocześnie informuje, że nie ma tam wszystkich wypowiedzi 
z posiedzenia sesji XXXIV/2018. 

Radni więcej pytań i uwag do protokołu sesji XXXIV Rady Gminy Cewice 
nie mieli, więc przystąpiono do głosowania bez odczytywania za przyjęciem 
protokołu wraz z uwagami do protokołu: 
za - 11, 
przeciw - 2, 

wstrzymujących się - 1. 

Ad. 4 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od niemchomościATO. 20*3 "ok, 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Pan Jerzy Pernal. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Pan Radny Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni więcej pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały z autopoprawką Pani 
Skarbnik: 
za - 14, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 5 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Wiesław Keller odczytał 
projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 2019 rok. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Wójt Gminy Cewice. Uzasadnienie 
do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
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Pan Radny Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu 
uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Radni Rady Gminy Cewice nie mięli więcej pytań i uwag do niniejszego 
projektu uchwały, więc przystąpiono do głosowania. Radni za podjęciem 
uchwały głosowali w następujący sposób: 

za - 14, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących - 0. 

Ad. 6 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Pan Jerzy Bańka odczytał projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej na obszarze 
gminy w 2019 roku. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Wójt Pan Jerzy Pernal. Uzasadnienie do 
niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Na obrady sesji wróciła Radna Pani Marzena Reclaf. Stan radnych na sesji 
15 - obecnych. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju 
przedstawił Pan Andrzej Kandzorra. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że nie ma uchwały w sprawie opłaty za 
posiadanie psa. W ewidencji na terenie gminy wpisanych jest 290 psów. 
Jednocześnie Pan Wójt poinformował, że koszty korespondencji wysyłania 
upomnień 
w sprawie zaległości w opłatach za posiadanie psa są duże. Pan Jerzy Pernal 
poinformował, że nie ma również projektu uchwały w sprawie podatku rolnego, 
leśnego i transportu, ponieważ gmina nie otrzymała jeszcze stawek od Ministra 
Finansów. 
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Pan Radny Andrzej Długi zapytał Pana Wójta : jak będzie wyglądała sprawa 
bezpieczeństwa mieszkańców w przypadku braku ewidencji i opłaty za 
posiadania psa i jak będzie przeprowadzane szczepienie psów. 

Obrady sesji opuścił Radny Pan Aleksander Nagórski. Stan radnych na sesji 
14- obecnych. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że nie ma związku opłata za posiadanie 
psa z bezpieczeństwem, bezpieczniej by było gdyby psom zakładano chipy. Pan 
Wójt poinformował, również, że kilka lat temu nadawano numerki psom, które 
były wskazane na liście opłat za posiadanie psa. Mimo to i tak się pojawiały psy, 
które nie miały właściciela albo nikt się nie przyznawał, że nim jest. 

Pan Radny Andrzej Długi zapytał jak będzie wyglądało bezpieczeństwo 
mieszkańców w przypadku biegających psów bez swego właściciela. 

Wójt Gminy Cewice poinformował, że w takim przypadku gdy będzie 
zgłoszenie od mieszkańców o takim zdarzeniu wtedy Gmina powiadomi firmę 
BAJER, która zajmuje się wyłapywaniem psów bezpańskich. 

Na obrady sesji wrócił Radny Pan Aleksander Nagórski. Stan radnych 
- 15 obecnych. 

Ad. 7 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - W. Keller odczytał uchwałę 
w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Cewice. 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Przewodniczący Rady Gminy Cewice 
Pan Krzysztof Decyk. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 
4 do niniejszego protokołu. 

Pan Andrzej Kandzorra przedstawił pozytywną opinię do projektu uchwały 
w imieniu Komisji Budżetu i Rozwoju Rady Gminy Cewice. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Oświaty, Opieki 
Społecznej, Zdrowia, Kultury i Sportu przedstawił Pan Czesław Miotk. 
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Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
r 

Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rewizyjnej 
przedstawił Pan Wiesław Doliński. 

Pan Radny Andrzej Długi zapytał Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, czy 
przedstawiciel z ich komisji uczestniczył w Komisji Doraźnej? 

Pan Radny Piotr Mądrzak-członek Komisji Rewizyjnej poinformował, że 
uczestniczył w posiedzeniach Komisji Doraźnej. 

Pan Radny Andrzej Długi poinformował, że Komisja Doraźna została powołana 
za późno. Pan Radny przypomniał, że apelował już w ubiegłym roku 
w miesiącu grudniu o potrzebie zwołania Komisji Doraźnej aby mieć dość czasu 
na opracowanie dobrego Statutu Gminy i na zapoznanie się z tymi zmianami. 
Pan Radny poinformował także, że w zmianach do statutu nie został zawarty 
zapis: iż Komisja Rewizyjna może z własnej inicjatywy przeprowadzać 
kontrolę. 

Radni pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie mieli, więc 
przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 14, 
przeciw - 1, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 8 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał uchwałę 
w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

Wójt Gminy Cewice Pan Jerzy Pernal udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały. Uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 5. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 
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W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 9 
Pan Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Krzysztof Decyk poinformował, że 
projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy ma 
taki sam tytuł jak poprzedni projekt uchwały tylko dotyczy innej działki 
i uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 5. 

Pan Radny Andrzej Długi zaproponował aby nad uchwałami z pkt. 9 i pkt. 10 
głosować jednocześnie. 

Pan Radca Prawny poinformował, że każdą uchwałę należy głosować osobno. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

W związku z tym, że pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad.10 
Przewodniczący Rady Gminy Cewice - Krzysztof Decyk poinformował, że tytuł 
projektu uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy i wyrażenia zgody na 
odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy jest 
taki sam jak poprzedni tytuł projektu uchwały tylko dotyczy innej 
nieruchomości i uzasadnienie do niniejszej uchwały stanowi załącznik nr 5. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalne i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 
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W związku z tym, że więcej pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 

wstrzymujących się - 0. 

Ad. 11 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Cewice - Jerzy Bańka odczytał uchwałę 
w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
obowiązującego na terenie Gminy Cewice. 

Pan Jerzy Pernal - Wójt Gminy udzielił wyjaśnień do niniejszego projektu 
uchwały na podstawie uzasadnienia do niniejszej uchwały stanowiącego 
załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Infrastruktury 
Komunalnej i Inwestycji przedstawił Pan Jerzy Bańka. 

Pozytywną opinię do projektu uchwały w imieniu Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska przedstawiła Pani Mariola Szyca. 

W związku z tym, że więcej pytań do uchwały nie było, przystąpiono 
do głosowania nad projektem uchwały: 
za - 15, 
przeciw - 0, 
wstrzymujących się - 0. 

Pan Przewodniczący Krzysztof Decyk zarządził 10 minut przerwy w obradach 
Rady Gminy Cewice. 

Ad. 12 

Stan Radnych po przerwie - 14 obecnych. Brak na obradach sesji Radnego Pana 
Andrzeja Kandzorry. 

Wójt Gminy Cewice przedstawił informacje na temat wykonania uchwał 
z poprzedniej sesji: 
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• uchwała w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych 
została opublikowana 11 września 2018 r. w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Pomorskiego, 

• w sprawie uchwały uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miejscowości Cewice w gminie Cewice nie wpłynęły 
uwagi od Wojewody, 

• dwa mieszkania od Agencji Mienia Wojskowego w Siemirowicach 
zostały zasiedlone, 

• została wywieszona na tablicy informacyjnej informacja w sprawie 
dzierżawy gruntu w miejscowości Bukowina. 

W dalszej części Wójt Gminy Cewice przedstawił blok informacyjny na 
poniższe tematy: 

• 24.09.2018r. odbyło się spotkanie w sprawie programu „czyste 
powietrze" organizowane przez Ministra Środowiska. Na początku 
października br. odbędzie się kolejne spotkanie „czyste powietrze" 
z fundacją , która będzie zajmowała się przygotowaniem dokumentacji 
i wniosku o uzyskanie dofinansowania z tego programu, 

• Wnioski w sprawie programu budowy dróg lokalnych będą składane do 
Wojewody. Następnie za pośrednictwem Wojewody będą rozpatrywane 
przez Premiera, 

• zostały przekazane środki na remont dachu szkół w Maszewie 
Lęborskim, Cewicach i w Łebuni. Dla Szkoły Podstawowej w Łebuni 
przekazane środki finansowe na remont dachu okazały się 
niewystarczające, w związku z tym na to zadanie będą przeznaczone 
środki z rezerwy budżetowej, 

Na obrady sesji wrócił Radny Pan Andrzej Kandzorra. Stan Radnych na 
obradach sesji - 15 obecnych. 

• dzieci z m. Przeryte do końca roku kalendarzowego będą dowożone do 
szkoły wynajętym przez gminę busem, gdyż gminny bus wymaga dużego 
remontu przekraczającego wartość samochodu, 

• - 19.09.2018 r. gmina uzyskała pozwolenie na budowę wodociągu 
w miejscowości Pieski. 
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Ad. 13 a 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał opinie wypracowane przez Komisje 
Stałe Rady Gminy Cewice: 

a) Dnia 14 września 2018 r. na posiedzeniu Komisja Budżetu i Rozwoju Rady 
Gminy Cewice wypracowała następujące opinie: 

-w sprawie pisma nr WG.033.19.2018 z dnia 06.09.2018r. dotyczącego złożenia 
naborów wniosków o dofinansowanie: 

• w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016-2019- Budowy i przebudowy drogi gminnej 
łączącej drogę powiatową nr 1324G z drogą wojewódzką nr 212 
w Cewicach, 

• w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na 
operację typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych" - Przebudowy 
ulicy Szkolnej wraz z odwodnieniem w miejscowości Siemirowice 

Komisja wydała pozytywną opinię (5-za, 0-przeciw, 0-wstrzymujących 
się), 

- w sprawie pisma nr K.7011.2.2018.ZK z dnia 05.09.2018r. dotyczącego 
wsparcia finansowego dla Powiatu Lęborskiego w sprawie „Przebudowy drogi 
powiatowej nr 1336G odcinek od skrzyżowania z drogą powiatową nr 1330G do 
m. Dziechno od km 0+000 do km 4+000", Komisja wydała pozytywną opinię 
(5-za,0-przeciw, 0-wstrzymujących się), 

b) Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice na 
posiedzeniu w dniu 14 września 2018 r. wypracowała następujące opinie: 

• w sprawie pisma nr WG.033.19.2018 z dnia 06.09.2018r. dotyczącego 
złożenia naborów wniosków o dofinansowanie: 

w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 
lata 2016-2019- Budowy i przebudowy drogi gminnej łączącej drogę powiatową 
nr 1324G z drogą wojewódzką nr 212 w Cewicach, 

w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 na 
operację typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych" - Przebudowy ulicy 
Szkolnej wraz z odwodnieniem w miejscowości Siemirowice Komisja wydała 
pozytywną opinię (5-za, 0-przeciw, 0-wstrzymujących się), 

• w sprawie pisma nr K.7011.2.2018.ZK z dnia 05.09.2018r. dotyczącego 
wsparcia finansowego dla Powiatu Lęborskiego w sprawie „Przebudowy 
drogi powiatowej nr 1336G odcinek od skrzyżowania z drogą powiatową 
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nr 1330G do m. Dziechno od km 0+000 do km 4+000", Komisja wydała 
pozytywną opinię (5-za,0-przeciw, 0-wstrzymujących się), 

Pan Wójt Gminy Cewice odnośnie w/w dróg poinformował, że do projektu 
o nazwie „Mateuszówki" powiat zgłosił jedną drogę od skrzyżowania na 
Dzięcielec i Popowo w kierunku Lęborka. 

Ad.13 b 

Przewodniczący Rady Gminy Cewice odczytał pisma, które wpłynęły do Rady 
Gminy: 

• zaproszenie dla Radnych Rady Gminy Cewice na uroczystość związaną 
z obchodami XX - lecia wyborów do samorządu powiatowego, 

• pismo nr SK.3034.1.1.2018 z dnia 04.09.2018 r., uchwała 
nr 190/g214/B/II/18 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku, 

• pismo nr K.7011.2.2018.ZK z dnia 05.09.2018 r. w sprawie wsparcia 
finansowego dla realizacji zadania „Przebudowa drogi powiatowej nr 
1336G odcinek od skrzyżowania z drogą powiatową nr 1330G do 
m. Dziechno od km 0+000 do km 4+000", 

• pismo nr WG.033.19.2018 z dnia 06.09.2018 r. w sprawie wydania opinii 
w związku z ogłoszeniem naborów na dofinansowanie budowy 
przebudowy lub remontu dróg w ramach programu rozwoju gminnej 
i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019 , 

• pismo nr 2213-SKA.4006.25.2018 z Urzędu Skarbowego, 
• pismo nr PS-DC.021.2.12.2018 z dnia 19.09.2018 r. dotyczące 

wynagrodzeń pracowników socjalnych przekazane z MRPiPS przez 
Panią Elżbietę Rafalską z dnia 14 września 2018 r., 

• pismo nr SK.3020.15.2018 - zarządzenie nr 93/2018 Wójta Gminy z dnia 
19 września 2018 roku w sprawie założeń do opracowania projektu 
budżetu na 2019 rok. 

Ad. 14 
Radny Pan Wiesław Doliński poinformował, że na ostatniej sesji Rada 
przegłosowała wniosek w sprawie przekazania kwoty 150 OOOzł na remont dla 
Szkoły Podstawowej w Łebuni. Pan Radny poinformował, że jest zdziwiony 
dlaczego w porządku obrad sesji nie ma zmian do budżetu w w/w kwestii. Pan 
Radny poinformował, iż Pani Dyrektor Szkoły w Łebuni nie jest w stanie złożyć 
do Urzędu Gminy kosztorysu, gdyż nie ma środków finansowych na jego 
sporządzenie. 
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Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że zmiany do budżetu będą na następnej 
sesji. Pan Wójt poinformował, iż szkoły otrzymały zgodnie z zapotrzebowaniem 
środki finansowe na remont dachu. Pozostałe remonty będą wykonywane wedle 
możliwości finansowych. Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łebuni 
dostarczyła listę potrzeb dla szkoły. Te remonty z listy będą analizowane 
i realizowane wedle możliwości. 

Zdaniem Pan Radnego Wiesława Dolińskiego pieniędzy dla Szkoły 
Podstawowej w Łebuni nie ma i nie będzie, a na inne rzeczy są. 

Pan Radny Czesław Miotk poinformował, że okna w Szkole w Łebuni 
wymagają też pilnego remontu. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że jak dostanie informację o koszcie w/w 
zadania to wtedy przystąpi do realizacji. 

Pan Radny Herbert Rosin poinformował, że w Remizie Strażackiej w Pieskach 
zepsuł się piec centralnego ogrzewania. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że po otrzymaniu oceny stanu pieca będą 
przyznane środki finansowe na zakup pieca do Remizy Strażackiej w Pieskach. 

Pan Radny Wiesław Keller zwrócił się do sołtysów aby poinformowali 
rolników, którzy posiadają własny las, że mogą ubiegać się za pośrednictwem 
Nadleśnictwa do Starostwa o nieopodatkowane dofinansowanie na odnowienie 
drzewostanu zniszczonego przez huragan, który miał miejsce w 2017 r. 

Ad. 15 

Pan Przewodniczący odczytał zapytanie złożone na poprzedniej sesji przez 
Radnego Pana Andrzeja Długiego :" czy jest możliwość etapowania budowy 
Szkoły w Siemirowicach i jaki jest koszty etapowania budowy Szkoły 
w Siemirowicach". 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że budowa Szkoły w Siemirowicach 
będzie realizowana etapami. Pan Wójt wyjaśnił, że przed przystąpieniem do 
kolejnego etapu będzie trzeba organizować za każdym razem przetarg. 
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Pan Radny Andrzej Długi poinformował, że zawsze uważał, iż budowa Szkoły 
w Siemirowicach powinna przebiegać etapami. 

Ad. 16 
Pani sołtys Anna Walkusz zapytała czy są już jakieś informacje na temat drogi 
wojewódzkiej w Łebuni. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że nie ma nic więcej niż to co przekazał 
na zebraniu wiejskim w Łebuni. 

Pan sołtys A. Korościk zapytał :czy Pani R. złożyła do Urzędu Gminy dokument 
potwierdzający zrzeczenie się działki pod budowę placu zabaw w miejscowości 
Osowo Lęborskie. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że nie złożono takiego dokumentu. 

Pan sołtys Michał Grybisz zapytał: jaki był koszt budowy boiska w Unieszynie. 

Pan Wójt Gminy Cewice poinformował, że koszt budowy boiska w Unieszynie 
wyniósł 112 000 zł. 

Pan sołtys M . Grybisz zapytał: czy ta w/w kwota zawiera cenę projektu. 

Pan Wójt poinformował, że ta kwota 112 OOOzł obejmuje też koszt projektu. 

Pan sołtys M. Grybisz zapytał się kiedy będzie realizacja oświetlenia drogowego 
polegająca na podwieszaniu lamp. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że realizacja w/w zadania nastąpi po 
podpisaniu umowy z firmą Energa. 

Pan sołtys Michał Grybisz zapytał: kiedy można ubiegać się o umorzenie 
podatku rolnego. 

Pan Wójt Jerzy Pernal poinformował, że najpierw musi pojawić się zadłużenie 
a następnie można ubiegać się o umorzenie podatku rolnego. 

Pan Radny Jerzy Bańka poinformował, że czytając przepisy prawne nie znalazł 
nigdzie przepisu, że można zwolnić z podatku. 
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Pan Wójt poinformował, że zgodnie z ustawą można umorzyć podatek rolny 
ubiegającemu się o to rolnikowi. 

Ad. 17 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXXV sesji Pan Przewodniczący 
K. Decyk podziękował zebranym za przybycie i zamknął obrady o godz. 1410. 

Protokół sporządziła w dniu 15.10.2018 r. 
Justyna Lica -,A 

PRZE':" 
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Objaśnienia 
do projektów uchwał Rady Gminy Cewice w sprawach określenia 

wysokości stawek podatkowych na 2019 rok 

Na podstawie art. 20 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych Minister właściwy do spraw 
finansów publicznych ogłasza, w drodze obwieszczenia, górne granice stawek kwotowych 
podatków i opłat lokalnych. Określone przez ministra stawki podlegają corocznej waloryzacji 
o wskaźnik inflacji (cen towarów i usług konsumpcyjnych), która w I półroczu 2018 r. 
wyniosła 1,6 %, co przełożyło się na wzrost stawek podatków i opłat lokalnych. 

Stawki podatku od nieruchomości na 2019 rok zostały określone w obwieszczeniu Ministra 
Finansów w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na rok 
2019 (Mon. Pol. z 2018 r. poz. 745). 

Stawki podatków na 2019 rok w Gminie Cewice zostały podniesione o ten sam procent, o 
który wzrosły górne granice stawek kwotowych określone przez Ministra Rozwoju i 
Finansów. 

W związku z powyższym stawki podatków i opłat przedstawione w projektach uchwał zostały 
ustalone w następujący sposób: 

a) podatek od nieruchomości - wzrost w stosunku do 2018 roku o procent inflacji za 
wyjątkiem: budynków zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie 
obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym, w zakresie udzielania świadczeń 
zdrowotnych, grunty pod jeziorami oraz grunty niezabudowane objęte obszarem 
rewitalizacji, gdzie zostały zastosowane ustawowe górne stawki podatków: 

- budynki mieszkalne - wzrost o 0,02 zł, 
- budynki pozostałe - wzrost o 0,08 zł, 
- budynki zajęte na prowadzenie działalności gospodarczej - wzrost o 0,33 zł, 
- grunty związane z działalnością gospodarczą - wzrost o 0,02 zł, 
- grunty pozostałe - wzrost o 0,01 zł. 

b) opłata targowa - stawki na poziomie 2018 r., 

c) podatek od środków transportowych - projekt uchwały zostanie dostarczony po 
uchwaleniu przez Ministra Rozwoju i Finansów minimalnych stawek podatkowych na 
2019 rok. 

d) opłata od posiadania psów - brak uchwały - z przeprowadzonej analizy wynika, iż 
wpływy z tytułu tej opłaty (ok. 6.000 zł w skali roku) są niewspółmierne z 

t ponoszonymi przez gminę kosztami w związku z jej poborem. Związku z tym 
proponuje się zniesienie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Cewice. 



Uzasadnienie 

Projekt uchwały uaktualnia obowiązujący Statut Gminy Cewice o niezbędne zmiany 
wprowadzone zapisami Ustawy z dnia 11 stycznia 2018 roku o zmianie niektórych ustaw 
w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania 
i kontrolowania niektórych organów publicznych (Dz. U . z 2018 r., poz. 130). Zmiany 
wprowadzone w statucie będą obowiązywać od początku kolejnej kadencji Rady Gminy 
Cewice. 
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U Z A S A D N I E N I E 

Dotychczasowi dzierżawcy gruntu - części działki numer 166/22 położonej w Cewicach - zwrócili się z 
prośbą o dzierżawę, na dalszy okres. 
Z uwagi na to, iż będzie to kolejna umowa dzierżawy, wymagana jest zgoda rady gminy na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice zajęła stanowisko w powyższej 
sprawie na posiedzeniu w dniu 27.08.2018 r. 
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Uzasadnienie 

Dotychczasowy dzierżawca gruntu - części działki numer 166/24 położonej w Cewicach - zwrócił się 
z prośbą o dzierżawę, na dalszy okres. 

Z uwagi na to, iż będzie to kolejna umowa dzierżawy, wymagana jest zgoda rady gminy na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice zajęła stanowisko w powyższej 
sprawie na posiedzeniu w dniu 27.08.2018 r. 

Id: F60909AF-AC8E-4E1B-BD15-4D93F48A03D3. Podpisany Strona I 



Uzasadnienie 

Dotychczasowy dzierżawca gruntu - części działki numer 113/8 położonej w Unieszynie - zwrócił się 
z prośbą o dzierżawę, na dalszy okres. 

Z uwagi na to, iż będzie to kolejna umowa dzierżawy, wymagana jest zgoda rady gminy na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Komisja Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji Rady Gminy Cewice zajęła stanowisko w powyższej 
sprawie na posiedzeniu w dniu 27.08.2018 r. 
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UZASADNIENIE 

do u c h w a ł y w sprawie uchwalenia regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Cewice 

Zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 21 października o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz niektórych innych ustaw Dz. U . z 2017 r. 
poz. 2180) Urząd Gminy w Cewicach przedłożył projekt nowego regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Cewice. 

Art. 19 ust. 1 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu 
ścieków (Dz. U. z 2017 r. poz. 328 z późn. zm.) wskazuje, że Rada Gminy na podstawie 
projektów regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków opracowanych przez 
Urząd Gminy, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
oraz przekazuje go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

W dniu 31.08.2018 r. wpłynęło do Urzędu Gminy w Cewicach postanowienie nr 
GD.RET.070/24/P/2018.KR wydane przez PGW Wody Polskie, w którym negatywnie został 
zaopiniowany przedłożony projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Cewic. W związku z powyższym Regulamin został skorygowany zgodnie z 
przedstawioną opinią. 

Regulamin ten stanowi akt prawa miejscowego, określający minimalny poziom usług 
na terenie gminy, warunki i tryb zawierania umów, standardy obsługi odbiorców usług 
wodno-kanalizacyjnych, sposób ustalania ceny za te usługi, techniczne warunki możliwości 
dostępu do usług, sposób postępowania przypadku niedotrzymania ich ciągłości, warunki 
dostarczania wody na inne cele, w tym cele przeciwpożarowe. 

Przedstawiona treść Regulaminu, zawiera powyższy zakres koniecznych uregulowań i 
jest zgodna z obowiązującymi przepisami cytowanej ustawy. W związku z powyższym 
uchwalenie regulaminu jest w pełni uzasadnione. 




